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Verslag slotbijeenkomst voor de gebruikers van de binnensportaccommodaties over de 

conceptnota binnensport op donderdag 12 maart 2009 

 

Aanwezig: 

- Wethouder Sport   : De heer G.G.J. Rensen; 

- Projectleider nota binnensport  : De heer J.A. Smit; 

- Avondvoorzitter    : De heer R. van der Heijden; 

- Verslaglegging    : Mevrouw M. van der Werf; 

- Projectteam nota binnensport  : De dames M.M. Peters, L. van Meurs, V. Smid 

en A.C. van der Ark en de heren L.A.R. Drenth, W.A. de Bruijn en P.H. Wassenaar;  

- Gemeente Leidschendam-Voorburg : Mevrouw M. de Konink en de heer H. van Elk; 

- Raadsleden en leden van de 

commissie MA    : De dames N. Stemerdink, I.G.H. Mallée- 

van Gerven, H.I Aris-van Neuren en M.C.J. Cornelissens en de heren J.J.M. Schellings,  

H.J. Plekenpol, H.P. Klazenga, B. Tiggelman, R.P. Klop en Q.F. Tolido;  

- Gebruikers binnensportaccommodaties : de dames P. v.d. Homberg (bridgeclub 

Vronesteijn),  A. van der Steen (tafeltennisvereniging VVV), M. Bavius (BC Orbiton), M.A. 

van Twist (damesgymnastiek) en R.M. Bruijne (AVGV) en de heren J. Ermers (AVGV), P. 

Prins (BV Voorburg), H. Eversdijk (BC Orbiton), J.P. Hoogendam (BV Smashing), Th.H. 

Grootjans en A. Mahieu (BC Voorburg), J. Breeschoten en G. van der Schoor (CKV 

VEO), D.J. Buter (Kameleon), R. Challa (volleybal in Huygens), M.J. Meijerman en H. 

Ernst (Gymnova gymnastiek), M. Janssen (tafeltennisvereniging VVV), H.J. Mol 

(volleybalvereniging Red Stars), E.G.F. van der Voort (voetbalvereniging SEV), A.J.M. 

Hoogduin (HSV Catch), M. Derks (bridgevereniging Kom, kom maer…), Van Dijken 

(Visade VOORBURG), R.L. Benz (Gymnova basketbal), P.N.M. van der Mespel (De 

Blesruiters), J.P. de Brabander (SV Kian Schi), R.A. Heufke Kantelaar (LDV Corbulo), 

H.G.W. Wanders (Lucas Onderwijs), H. van Doesburg (volleybalvereniging Red Stars), 

R. Bergen (gymnastiekvereniging SOS), J.G. Groenenberg (BV Voorburg), J.J. Winnink  

( Shi Han) en F.J.C. van Wissen (RKAVV); 

- Overige aanwezigen   : de dames E. Jansen en R. Koorneef (Optisport 

Voorburg B.V.) en de heren C.M. de Bont en P. van der Berg (Reactief). 

 

Afwezig (met bericht van verhindering): De dames M. van der Lecq en C. van der Burg en de 

heren E. Lange en J. de Lange. 

 

 

1. Inleiding 

Op donderdag 12 maart 2009 heeft in de aula van het Veurs Lyceum de slotbijeenkomst voor de 

gebruikers van de binnensportaccommodaties plaatsgevonden over de conceptnota binnensport 

van de gemeente Leidschendam-Voorburg. Dit verslag is een weergave van deze bijeenkomst.  
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2. Samenvatting (sfeerduiding en highlights) 

Deze slotbijeenkomst markeerde het einde van een traject van visievorming op weg naar een 

conceptnota binnensport voor de gemeente Leidschendam-Voorburg. De aanstaande 

veranderingen zijn door de betrokken gebruikers enkele keren besproken en werden deze avond 

dan ook grotendeels omarmd.  

 

In kernwoorden kan de avond als volgt worden samengevat: 

- kwaliteit: er kwam een goede discussie op gang met voldoende ruimte voor nuance en 

verdieping van (soms reeds eerder genoemde) standpunten; 

- duidelijkheid: inhoudelijke helderheid over de koers (grotendeels acceptatie, op enkele 

punten blijft onvrede of onbegrip bestaan); 

- draagvlak: brede steun voor vaststelling van de conceptnota binnensport en verdere 

uitvoering daarvan in het uitvoeringsplan. 

 

De belangrijkste aanbevelingen van de avond op hoofdlijnen per hoofdthema zijn: 

- tarieven: gebruikers begrijpen dat een kwaliteitsimpuls vraagt om een grotere eigen 

bijdrage, maar vragen daarbij aandacht voor ‘grootverbruikers’; 

- professionalisering en ondersteuning van vrijwilligers: met name is hierbij behoefte aan 

fondsenwerving/sponsoring, verenigingsbestuur, boekhouding en andere 

ondersteunende processen; 

- maatschappelijke taak: diverse verenigingen denken inmiddels na over of werken aan 

jeugdtraining, naschoolse opvang, training voor senioren en andere aanpalende 

activiteiten; 

- beheer en onderhoud: over het algemeen neemt de gemeente deze taken goed op zich. 

Optisport Voorburg B.V. dient echter professioneler en adequater te reageren op 

klachten en vragen over het beheer van de gebruikers en hierover naar hen terug re 

koppelen. 

 

3. Vervolgtraject 

Het vervolgtraject en de vervolgprocedure ziet er als volgt uit: 

Op 19 maart 2009 is de sluiting van de inspraakperiode. Vervolgens worden de reacties van de 

ingediende zienswijzen verwerkt en wordt de conceptnota aangepast. 

Medio mei 2009 worden de reacties op de ingediende zienswijzen en de gewijzigde conceptnota 

door het college van b. en w. vastgesteld. 

Op 22 juni 2009 worden de aangepaste conceptnota en reacties op de ingediende zienswijzen 

besproken in de commissie Maatschappelijke Activiteiten. Gebruikers van de 

binnensportaccomodaties kunnen dan gebruik maken van het spreekrecht. 

Vervolgens zal waarschijnlijk op 7 juli 2009 de definitieve besluitvorming plaatsvinden over de 

ingediende zienswijzen en de gewijzigde conceptnota door de gemeenteraad. Gebruikers kunnen 

dan wederom gebruik maken van het spreekrecht.  
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4. Samenvatting van de posterpresentaties ‘walking around’ 

 

A. Maatschappelijke rol en ondersteuning van sportverenigingen 

 

De gemeente wil sportverenigingen ondersteunen bij het verder professionaliseren door 

het verlenen van een stimuleringsbijdrage op basis van een ingediend plan.  

 

Basketbalverenigingen Voorburg en Gymnova willen graag: 

- trainersopleidingen 

- scheidsrechtersopleidingen 

- begeleiding kinderen onder de 8 jaar 

- begeleiding sponsorwerving 

 

Volleybalclub VISADE: 

Op pagina 10 en 11 van de conceptnota wordt de maatschappelijk bewuste sportclub genoemd. 

Dat willen zij graag zijn/worden, bijvoorbeeld door middel van sportactiviteiten gericht op 

schoolsport. Maar hoe moet een club dit inrichten en het meer concreet maken van 

verwachtingen? Een randvoorwaarde voor een maatschappelijk bewuste sportclub is een 

professionalisering van de vrijwilligersorganisatie. 

 

Tafeltennisvereniging VVV: 

Is voor een professionaliseringsslag ten einde een maatschappelijk bewuste sportclub te 

ontwikkelen. Hiervoor heeft deze sportvereniging ondersteuning nodig bij de uitvoering van de 

plannen en het stimuleren van de planvorming. 

 

Budosportverenigingen: 

De budosportverenigingen staan open voor verbreding naar maatschappelijk relevante zaken. 

Een rol in weerbaarheidstrainingen, na-schoolse opvang en valtrainingen voor senioren zijn zeker 

mogelijkheden.  

Ondersteuning van de sportverenigingen is echter welkom. De vorm en omvang hiervan is echter 

zaak voor discussie.  

 

VEO: 

De balans tussen de maatschappelijke rol invullen en beschikbaarheid van vrijwilligers mag niet 

uit het oog verloren worden. De basis moet een sportvereniging blijven.  

 

HSV CATCH: 

Een aangestelde beheerder op buitensportpark Duivesteijn zou het gebruik van het sportpark en 

de inkomsten positief beïnvloeden. (Er is inmiddels iemand die de beheerstaken van het 

sportpark voor zijn rekening neemt). 
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Aanvullingen tijdens de discussie 

Volleybalvereniging VISADE: 

De sportverenigingen blijven in basis een vrijwilligersorganisatie, maar om de maatschappelijke 

rol goed te kunnen invullen, zijn geschoolde krachten nodig. Een voorbeeld: naschoolse 

volleybaltraining voor de jeugd. Ziet de gemeente de noodzaak om hiervoor professionele 

krachten in te huren? 

 

Budosportverenigingen: 

Binnen de budosportverenigingen speelt dit spanningsveld niet. De trainers krijgen hun opleiding 

betaald door de sportvereniging en daar tegenover staat dat zij zich verbinden aan de 

sportvereniging.  

De administratieve organisatie van de sportvereniging heeft wel ondersteuning nodig, 

voornamelijk bij het incasseren van de contributies.  

Daarnaast laat het onderhoud van de gymnastieklokalen te wensen over. Hoe checkt de 

gemeente dat deze schoon zijn en stuurt zij op het nakomen van de afspraken met betrekking tot 

het schoon achterlaten van de gymnastieklokalen?  

 

 

 

B. Harmonisatie tarieven 

 

- Prime time uren: tarieven omhoog naar Voorburgs niveau; 

- Daluren: tarieven omlaag met 25%; 

- Kwaliteitsverbetering binnensportaccommodaties om een grotere eigen bijdrage 

van gebruikers. 

 

Badmintonclub Orbiton: 

- er is geen economische noodzaak om de tarieven te verhogen (pagina 41 van de Nota), 

waarom toch hoger dan landelijke marktprijs en waarom dan hoger dan de kostprijs?  

- wanneer gaat de verhoging in? 

- de huidige stijging van 30% betekent een contributieverhoging van 20% en dat betekent 

minder leden. 

 

BadmintonclubC Voorburg: 

- wat zijn de daluren? (tijdstip/dagen). 

 

VEO: 

Harmonisatie van de tarieven met uitbesteding aan commerciële partijen lijkt strijdig als de kosten 

en tarieven bij het gemeentelijke beheer en exploitatie lager zijn. Dan dat zo houden. 

 

Volleybal Red Stars: 

- Wat verstaat de gemeente onder Voorburgs niveau van de tarieven? 
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Budosportvereningen: 

De consequenties van dit harmonisatievoorstel is dat voor sportverenigingen die aangewezen zijn 

op prime time uren de kosten aanzienlijk zullen stijgen. Dit terwijl de inkomsten uit contributies 

niet of nauwelijks omhoog kunnen. 

 

Tafeltennis VVV: 

De maatregel is contraproductief: capaciteitsintensieve sporten kunnen dit alleen opvangen door 

de contributie fors te verhogen, waardoor de concurrentiepositie ten opzichte van bijvoorbeeld 

voetbal enorm verslechterd. Een ander gevolg van de voorgestelde contributieverhoging is dat 

leden gaan stoppen of vertrekken naar een goedkopere sportvereniging.  

De maatregelen moeten de samenhang behouden en er moet prioritering worden aangebracht:  

- sportstimulering; 

- samenwerking. 

 

SEV: 

Tegen de harmonisatie van de tarieven. Dit kost de Leidschendamsw sportverenigingen meer 

geld. Waarom wordt dit niet beter bekeken en wordt het verschil gedeeld?: Voorburg de helft 

minder en Leidschendam de helft meer. 

 

Aanvullingen tijdens de discussie 

Badmintonclub Orbiton: 

Een gevolg van de verhoging van de tarieven kan zijn dat zij efficiënter gebruik gaat maken van 

de sporthallen (rekeningrijden voor sportverenigingen). Nu worden vaak meer uren afgenomen 

dan er gebruikt worden en hebben andere sportverenigingen moeite met het huren van extra 

uren, omdat er geen uren meer beschikbaar zijn. 

 

Volleybalvereniging Red Stars: 

Op dit moment worden trainings- en wedstrijdschema’s in elkaar geschoven, om zoveel mogelijk 

kosten te kunnen besparen. 

 

Budosportverenigingen: 

Er is geen ruimte meer in de gymnastieklokalen en later in het jaar zijn alle uren al bezet. Er zijn 

nu sportverenigingen die niet kunnen trainen, omdat zij geen extra uren kunnen krijgen. Je moet 

ver van te voren uren boeken, terwijl nog niet bekend is hoe de vraag eruit gaat zien. 

 

Sponsoring: 

Een aantal verenigingen heeft ervaring met (lokale) sponsoring, maar geeft aan dat het lastig is 

om sponsors te vinden en te houden. De vraag is wat zij een sponsor te bieden hebben. 

Tafeltennisvereniging VVV is al 10 jaar bezig met het zoeken naar een sponsor, maar heeft de 

ervaring dat tafeltennis op regionaal niveau niet voldoende is om substantiële sponsoring binnen 

te halen.  
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Tariefsverhoging: 

Voor tafeltennisvereniging VVV is de tariefsverhoging dodelijk door de capaciteitsintensiviteit van 

de vereniging (1000 uur per jaar voor 150 leden) en het zou een contributieverhoging van € 30,00 

per lid per jaar betekenen.  

Een aantal andere sportverenigingen geeft aan dat ook voor hen de tariefsverhoging tot grote 

problemen gaat leiden.  

 

Fusering: 

Een aantal verenigingen overweegt om te fuseren, om de tariefsverhogingen te kunnen betalen.  

 

Wethouder Rensen 

De reden van de tariefsverhoging is meerledig: 

- er is nog steeds sprake van verschillende tarieven tussen Leidschendam en Voorburg en 

dit kan niet in een gemeente; 

- Het college van b. en w. gaat ruim € 600.000 investeren in de verbetering van de 

binnensportaccommodaties; 

- Leidschendam zit nu nog op één van de laagste prijsniveaus van Nederland.  

- Voorburg heeft marktconforme tarieven. 

De prijsverhoging kan gefaseerd worden ingevoerd.  

De wethouder zegt toe dat als er echte grote problemen komen, in gesprek met de gemeente zo 

mogelijk naar een oplossing kan worden gezocht.  

 

 

 

C.    Harmonisatie eigendom, beheer en exploitatie  

 

- Sporthallen Leidschendam: beheer en exploitatie worden overgedragen aan een 

externe partij, zoals in Voorburg;  

- Gymnastieklokalen Leidschendam: eigendom, beheer en exploitatie worden 

overgedragen aan schoolbesturen, zoals in Voorburg.  

 

Badmintonvereniging Orbiton: 

Badminton is vooral recreatief en individueel. Er zijn geen verplichtingen met betrekking tot het 

leveren van scheidsrechters en het zaalbeheer etc. Dit zou moeilijk in te vullen zijn.  

 

Peter van der Berg: 

Het huren van gymnastieklokalen bij verschillende instanties is voor de gebruikers niet erg 

klantvriendelijk. Worden de tarieven van alle gymnastieklokalen hetzelfde?  

 

Budosportverenigingen: 

Het eigendom en het beheer van de gymnastieklokalen naar de schoolbesturen maakt het minder 

eenvoudig om een gymnastieklokaal te huren, doordat er verschillende partijen zijn. Ook zijn er 

verschillen in kosten en onderhoud? 
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Tafeltennisvereniging VVV: 

Deze sportvereniging is plaatsgebonden aan het elke dag huren van het gymnastieklokaal Van 

Ruysdaellaan en verkeren daardoor in een kwetsbare positie. De harmonisatie van het 

eigendom, het beheer en de exploitatie is een discussie van het samenwerkingsverband in het 

gebied Van Ruysdaellaan.  

 

Basketbalverenigingen Gymnova en BC Voorburg: 

Het beheer en de exploitatie van sporthal Forum Kwadraat is ondoorzichtig. De gemeente heeft 

hiervoor een contract met Optisport Voorburg B.V. afgesloten, maar deze instantie is niet 

aanspreekbaar voor (bouwkundige) problemen. Graag één duidelijk aanspreekpunt voor alle 

zaken (ook voor groot onderhoud).  

De inhoud van het contract tussen de gemeente en Optisport Voorburg B.V. moet in overleg met 

de sportverenigingen worden opgesteld, dan wel de inhoud van het contract dient bekend te zijn 

bij de sportverenigingen. 

 

Aanvullingen tijdens de discussie 

Badmintonvereniging Orbiton: 

Deze sportvereniging wil graag een beter functionerend gebruikersoverleg voor het bespreken 

van klachten. Sommige punten blijven te lang op de agenda staan.  

De sporthallen moeten aan NOC*NSF eisen gaan voldoen. Bij deze aanpassingen moet er 

voldoende afstemming zijn met de gebruikers.  

 

Basketbalvereniging Voorburg: 

De inhoud van de contracten met de beheerder - vooral als dit een derde is - moeten goed 

worden afgestemd met de gebruikers. 

 

 

 

D. Verbeteren kwaliteit binnensportaccommodaties 

 

Kwaliteitsverbetering van binnensportaccommodaties door onder andere: 

- de sporthallen te laten voldoen aan de eisen van NOC*NSF en vakleerkrachten 

zintuiglijke en lichamelijke oefening; 

- de gymnastieklokalen te laten voldoen aan de eisen van de gebruikers; 

- een betere toegankelijkheid van alle binnensportaccommodaties voor de 

gebruikers, met name voor mensen met een beperking; 

- het vergroten van de sociale veiligheid door het treffen van bouwkundige 

maatregelen. 
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Volleybalvereniging VISADE Voorburg: 

Gerichte aandacht voor het thema veiligheid in relatie tot de verbetering van de kwaliteit van de 

binnensportaccommodaties. Veiligheid wordt in de conceptnota op enkele plaatsen genoemd, 

maar niet uitgewerkt. Dit dient handen en voeten te krijgen. Voorbeeld: het jarenlang gebruik van 

onveilige schermen in sporthal Essesteyn. 

 

Basketbaverenigingen BV Voorburg en Gymnova: 

- ruimte voor een spelershonk; 

- ruimte voor bestuurs- en commissievergaderingen; 

- verbetering van het scorebord; 

- achterstallig onderhoud: douches, wc’s, lockers etc. 

 

HSV CATCH: 

Het niveau van sporthal Essesteyn is goed: opslagruimten voor materialen kunnen worden 

verbeterd. 

 

BC Voorburg: 

Goede afstemming over gerichte aanpassingen en verbeteringen met belangrijkste  

gebruikers van de sporthal. 

 

Budosportverenigingen: 

Zowel de kwaliteit als de beschikbaarheid van de gymnastieklokalen is onvoldoende. Het niveau 

van de voorzieningen (douches e.d.) moet worden verbeterd. 

 

Volleybaverenigingl VISADE Voorburg: 

Deze sportvereniging is uitermate tevreden over de plannen om de nieuwe sporthal aan de 

Marcellus Emantslaan aan te merken als een volleybalhal. 

 

Tafeltennisvereniging VVV: 

Welke garanties geeft de nieuwe beheerder ten aanzien van de kwaliteit? Er kan veel worden 

verbeterd.  
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E.    Clustering 

 

- optimale bezetting van de beschikbare capaciteit; 

- zoveel mogelijk clusteren van gebruikers van dezelfde tak van binnensport in één 

sporthal. 

 

Budosportverenigingen: 

Clustering is voor de budosportverenigingen in principe mogelijk met andere sportverenigingen. 

Met andere budosportverenigingen werkt dit niet (zie onze strategienota). Het probleem is dat 

budosporten speciale eisen stellen, zoals het neerleggen en weer opruimten van matten. Wel 

zien zij mogelijkheden voor de verbreding van deelname aan maatschappelijke activiteiten zoals 

weerbaarheidstrainingen. 

Het nadeel van clustering van de budosportverenigingen komt hoofdzakelijk voort uit de ligging: 

als één netwerk over de gehele gemeente Leidschendam-Voorburg. De natuurlijke barrières  

- zoals grote wegen - zorgen ervoor dat samenvoeging niet kan. Zij behouden graag hun huidige 

gymnastieklokalen. 

 

VEO Voorburg: 

Clustervoordelen zijn in de conceptnota nog niet geheel onderbouwd. Hergebruik van toestellen 

e.d. is logisch, maar gezamenlijke inzet van vrijwilligers ligt minder voor de hand. 

 

Basketbalvereniging Voorburg en Gymnova: 

Deze sportverenigingen willen al met ingang van september 2009 clusteren in sporthal Forum 

Kwadraat in verband met de voorgenomen fusie. 

 

Badmintonclub Orbiton: 

Het risico van clustering is dat er minder sporters komen door de grotere reisafstand tot de 

sporthal. Door clustering ontstaan minder spsortverenigingen, waarbij de grootste 

sportverenigingen de laagste contributies kunnen heffen en de beste speeltijden hebben. 

 

Volleybaverenigingl Red Stars: 

Clustering is op zich prima, maar de kleinere sportverenigingen moeten niet lijden onder de 

grotere sportverenigingen. Zij behouden graag de huidige trainingsavonden en trainingsuren. 

Kunnen zij hiervoor een garantie krijgen van de gemeente? 

 

BC Voorburg: 

Clustering heeft het risico dat de reisafstand naar de speellocatie te groot wordt, vooral voor de 

jeugd. Twee sporthallen heeft de uitdrukkelijke voorkeur: één sporthal per kern. 

 

Volleybavereniging VISADE Voorburg: 

Deze sportvereniging stelt voor de gemeente te laten optreden als ‘marktmeester’ voor wat 

betreft de verdeling van de schaarse sporthalruimte indien hiervan sprake is.   
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Aanvullingen tijdens de discussie 

Volleybalvereniging VISADE Voorburg: 

Een kleine gebruiker kan zich snel overvleugeld voelen door een hoofdgebruiker. De gemeente 

kan dit in de rol van ‘marktmeester’ voorkomen of in goede banen leiden. Anders blijven er voor 

kleine sportverenigingen alleen nog maar onrendabele speeltijden over.  

 

SOS/Gymnova/AVGV: 

Het is moeilijk uitvoerbaar om de gemeente als ‘marktmeester’ op te laten treden, maar het is 

wellicht een stimulans voor sportverenigingen om beter samen te werken of eventueel te fuseren.  

 

5. Afsluiting Wethouder Rensen: 

- de gemeente heeft de extra tijd die gebruikt is voor het ontwikkelen van de conceptnota 

binnensport benut om meer overleg te voeren met de sportverenigingen. Ook de 

sportverenigingen hebben onderling veel conctact met elkaar gehad. Hierdoor zijn er 

mooie samenwerkingsverbanden ontstaan;  

- de hoogte van de tarieven blijft een lastig vraagstuk; 

- voor sponsors wordt het aantrekkelijk wanneer sportverenigingen fuseren, omdat er dan 

een bredere doelgroep ontstaat.  

 

6. Droom van Jos: 

De leden van de binnensportverenigingen moeten goed kunnen sporten en bewegen in goed 

ingerichte binnensportaccommodaties. Zij moeten voldoende ruimte hebben om invulling te 

kunnen geven aan hun visie hoe om te gaan met hun sport.  

 

 

 


